
Referat at af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 14. september 2023 

 

1. Valg af ordstyrer og referent 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Udvalg 

A. Færgekontaktudvalg 

B. Trampestiudvalg 

4. Strategisk-fysisk udviklingsplan 

5. Hammer Bakke vejmarkering 

6. Anlægsmidler til Orø 

7. Fredning af Præstegården 

8. Modtaget korrespondance 

9. Evt. 

 

1. Ib Ballisager blev valgt som ordstyrer og Pia Harder blev valgt som referent. 

 

2. Dagsordenen blev godkendt. 

 

3. A. Der har ikke været møde i færgekontaktudvalget siden sidste bestyrelsesmøde. 

B. Der har ikke været møde i trampestiudvalget siden sidste bestyrelsesmøde. Udvalget har 

haft lidt udfordringer med hensyn til at få stierne slået inden græsset blev for langt. 

Kommunen skal slå stierne 3 gange i løbet af sommersæsonen. 

4. Holbæk Kommune har i samarbejde med Destination Sjælland, Dansk Kyst og Naturturisme 

og LAG småøerne iværksat at der bliver lavet en strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme 

på Orø. D. 31. august blev der holdt borgermøde i Hallen, hvor Hele Landet – sociale 

Arkitekter, Landskabsarkitekterne LYTT og turismeeksperterne Group NOA, som er ansat til 

at lave udviklingsplanen, fortalte om deres resultater indtil dato. D. 1. september blev der 

holdt borgerpanelmøde, Lokalforums formand har en plads i borgerpanelet. Inden 

udviklingsplanen færdiggøres afholdes endnu et borgermøde d. 10. 0ktober og et 

borgerpanelmøde d. 11. oktober. 

 

5. Lokalforum har rettet henvendelse til Frederikssund Kommune ang. de nye livsfarlige 

vejmarkeringer (2 minus 1 vej) på Hammerbakke. Vi har endnu ikke modtaget svar. 

 

6. Kommunalbestyrelsen har afsat 1. mio. kr. i anlægsmidler til fordeling mellem 

lokalområderne i Holbæk Kommune, Orø modtager 22.000 kr. Lokalforum skal lave en årlig 

redegørelse til Holbæk Kommune, hvor det angives hvad pengene er brugt til samt 

dokumentation i form af tilbud og fakturaer. Pengene må kun anvendes til almennyttige 

projekter og skal være brugt inden udgangen af 2026. Bestyrelsen vil indhente ideer fra 



borgerne f. eks. på den opfølgende visionskonference. Herefter træffer bestyrelsen 

beslutning om hvad pengene skal anvendes til, ud fra de af Kommunen udstukne vilkår og 

principper. 

 

7. Arbejdsgruppen til bevarelse af Præstegården arbejder på at få et møde med 

menighedsrådets repræsentant i Provstiet samt et møde med Provstiet for at få nogle svar 

på, hvilke planer der er med hensyn til Præstegårdens fremtid. Formanden deltager i 

møderne. 

  

8.  

 

a. Mail fra Holbæk Kommune ang. deltagelse i et borgerpanel om oprettelse af 

biogasanlæg. I mailen bedes Lokalområderne vælge 2 repræsentanter som skal 

repræsentere samtlige lokalområder. Lokalforaerne har svaret, at det er vanskeligt 

at repræsentere alle lokalområder i denne sag og har derfor stillet ønske om at 

samtlige Lokalforaer inviteres til at deltage. 

 

b. Mail fra Holbæk Kommune med indbydelse til debat om fællesskaber i 

lokalområderne mellem politikere, administrationen og Lokalforaernes formænd. 

Debatten finder sted d. 12. oktober. 

 

c. Mail fra Orø Kontoret med anmodning en bevilling på 25.000 kr. til et nyt tag på 

cykelskuret til udlejningscykler. Lokalforum har desværre ikke midler til at bidrage, 

men hjælper gerne med at søge midler hos kommunen. 

 

9. Den nye kommunaldirektør i Holbæk Kommune, Rie Perry, har været på rundtur på Orø 

sammen med fællesskaber Anders Sejerøe. Formanden og kassereren var inviteret til 

frokostmøde med dem på Kroen og bragte bl.a. følgende emner op: Sikring af grundvandet, 

kystsikring, præstegården, Skolen og ø-sammenholdet.  

 

 

  

  


